
 

 

 

 
 

 

 

 

 

                                                                                     

 

                                
                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                        
 

                                 
                    

 

            

  

          

                                                                                                                   

  

              

                
 

               

                                                            

                                                                                                                                                  

          

 

                                                                                   

                                                                                                                                                  

                                                                                                                                                                                                         
 

 

 
 

    

 

 

 

                                                                                                               

 

 

                                                          Prvý tohtoročný  sneh v našom chotári zachytil autor Ľubomír Kompaník 

 
 

Marikovský  spravodaj 

 
Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XIX.         Číslo 2/2019   

nepredajné 

                                                                          

 
 

Milí spoluobčania,  

mnohí z nás si v zhone každodenných povinností ani nestihli 

uvedomiť,  že sa nám  čas adventný,  čas prípravy a čakania 

na vianočné sviatky prehupol už do svojho záveru.  

Chcel by som sa  poďakovať všetkým,  ktorí v priebehu roka 

boli ochotní,  bezprostredne  nápomocní  a svojim  snažením 

prispievali k lepšiemu a krajšiemu životu v našej obci.  

Verím,  že si každý  z nás nájde čas,  ktorý dokáže v pokoji a 

pokore venovať svojim blízkym, ale aj sebe samému. Tak ako 

každý rok aj teraz spoločne očakávame sviatky pokoja, lásky, 

vzájomnej úcty, porozumenia. Snažme sa, aby nám neunikla 

podstata vianočných sviatkov. Dovolím si citovať a pripome- 

núť,  že „Ježiš Kristus  prišiel  vykúpiť  všetkých  nás  a  nie 

obchody“.  

Prajem   Vám,   milí   spoluobčania,  priatelia,  aby   ste   na 

končiaci  sa  rok  mohli  spomínať  len  v dobrom a zároveň 

Vám želám, aby ste nový rok 2020 prežívali v zdraví a pokoji  

v  kruhu  svojich   blízkych.  Všetko  zlé  nech  Vás  zďaleka 

obchádza  a  pokoj a pohoda vianočných dní nech Vás spre-

vádza  počas  celého roka.  Nech sa Vám splnia všetky Vaše 

predstavy, plány a želania. 

                                                      Ing. Peter Šujak, starosta 

PRÍHOVOR STAROSTU 

 

Vianoce sa už blížia – všetci intenzívne vnímame túto 
čarovnú atmosféru, ktorú svojím príchodom umocnili 
Mikuláš, čert a anjelikovia. Deti mali veľkú radosť - 
spievali, recitovali a tešili sa z darčekov. Nechýbal ani 
vianočný punč, kapustnica a domáce koláčiky. 

 

 

Prišiel k nám Mikuláš... 



 

 

 

                                                                                                                                                                                  

 

                                                                  
                                                                                                                                                                                                                            

                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

             
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zrekonštruované zdravotné stredisko slúži pacientom z celej doliny 

 

V júni  bola  ukončená   naplánovaná  etapa  rekonštrukcie   zdravotného 

 strediska.    Po  obnove  interiéru prízemia  v minulom   roku   bol  teraz 

 dokončený  hlavný vstup  do budovy  tak,  aby bola  ambulancia  prak- 

tického lekára  ľahšie  dostupná  aj imobilnejším pacientom.  Na jeseň sa 

nám podarilo  zrealizovať  aj rozšírený a bezpečnejší   vjazd  do  areálu 

a vyasfaltovanie  celého   parkoviska  a prístupu  do  budovy.   Všetky 

tieto   práce  stáli    nemalé  finančné  prostriedky,   ktoré   hradila   obec 

Dolná Mariková z vlastného rozpočtu.  Rovnako je to aj s každoročným 

dofinancovávaním   prevádzkových  nákladov budovy .  Nakoľko príjmy   

z nájomného   zďaleka   nepokrývajú    náklady   na  prevádzku,   obecné   

zastupiteľstvo  v   Dolnej  Marikovej   rozhodlo  o  opätovnom   oslovení   

ostatných obcí  Marikovskej  doliny  o pomoc  a spoluúčasť  pri financo- 

vaní    prevádzkových    nákladov   ( energie,   teplo,  likvidácia   odpadu,  

revízie, bežná údržba...)  a spoločnom  zabezpečovaní  zdravotnej starost- 

livosti  pre  obyvateľov  celej  Marikovskej  doliny.  Sme  toho názoru, že  

pokiaľ zo  strany štátu nie je v  tomto smere dostatočná podpora, mala by 

sa  snažiť  každá  obec o pomoc   pri zabezpečovaní   dostupnej základnej  

zdravotnej  starostlivosti  pre  svojich  občanov.  Argumenty  typu  nedos- 

tatku  financií asi celkom  neobstoja,  nakoľko   je to   problematika  dlho- 

dobá a opakovane  prezentovaná. Naša  obec zabezpečuje viacero činností 

a  služieb  aj  pre  občanov   susedných  obcí  a  neoháňa   sa  nedostatkom 

financií,  čoho  výsledkom  by bola   nefungujúca  materská  škola, základ- 

ná  škola alebo  práve  zdravotné  stredisko.  Veríme,  že aj  občania sused- 

ných obcí  budú apelovať   na svojich  zástupcov tak,  aby  poskytovanie 

zdravotnej   starostlivosti   praktického    lekára  a  lekárnika   v   regióne 

Marikovskej doliny nezostalo len  na pleciach obce Dolná Mariková. 
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Sú obedy zadarmo naozaj zadarmo? 

 

V minulom čísle sme informovali o účinnosti novely zákona č. 544/2010 Z.z. o dotáciách v pôsobnosti Ministerstva 

práce, sociálnych vecí a rodiny SR, ktorá sa týka najmä poskytovania dotácie na stravu. To sú tie takzvané OBEDY 

ZADARMO !  My sme už vtedy upozorňovali, že tomu tak celkom nie je a asi ani nebude a aj malé dieťa vie, že nič 

nemôže byť zadarmo. Je to dotácia na podporu výchovy k stravovacím návykom dieťaťa.  

Kalendárny rok 2019 sa končí a my bilancujeme. Vedenia základnej školy a školskej jedálne /po prepočítaní skutočných 

nákladov/ požadujú dofinancovanie 8 500 € na školskú jedáleň a 1 000 € na školský klub detí. Pritom obec Dolná 

Mariková im v rozpočte pre rok 2019 schválila a samozrejme priebežne aj poukazovala všetky financie od štátu 

obsiahnuté v podielových daniach na originálne kompetencie. V lete tohto roku ministerstvo školstva schválilo nové 

pásma a finančné limity na nákup potravín, čo taktiež malo istý vplyv na cenu stravovania v školskej jedálni. Tak ako 

sme uvádzali v minulom čísle, veľa bude záležať aj od susedných obcí, ako sa k tejto problematike  t.j. financovaniu 

obedov postavia. Vláda SR sa touto novelou snažila zachovať sociálne a tomuto kroku sa pridala aj Obec Dolná 

Mariková. Ako zriaďovateľ sme zabezpečili bezproblémový chod tohto projektu v roku 2019. Keďže jeho financovanie 

presahuje rámec originálnych kompetencií ( financií poskytovaných štátom na školskú jedáleň a školský klub),  je to už 

vecou sociálnej výpomoci. Zástupcovia okolitých obcí, ktorých deti tieto služby využívajú,  odmietli podieľať sa na 

spolufinancovaní zvýšených nákladov pomerom podľa počtu detí z jednotlivých obcí. Z toho dôvodu obecné 

zastupiteľstvo v Dolnej Marikovej rozhodlo, že vzniknutý rozdiel za rok 2019 vo výške 9 500 €  dofinancuje z vlastného 

rozpočtu a následne pre ďalšie obdobie schválilo Dodatok č. 2 k  VZN  č. 2/2019 o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov v materskej škole a školských zariadeniach zriadených obcou. Tento krok by mal zabezpečiť 

vyrovnané financovanie školských zariadení do konca školského roku 2019/2020, pokiaľ nedôjde k nepredvídaným 

udalostiam.    

 
 

 

Na kanalizáciu sa môže pripojiť ďalších 40 domácností 

 

Tak ako sme v minulom vydaní uviedli, z environmentálneho fondu sme získali dotáciu vo výške 180 000,-€ na 

vybudovanie ďalšej časti kanalizačného zberača na dolnom konci obce. V danom úseku sa nám z poskytnutej dotácie a 

vlastných zdrojov obce podarilo zrealizovať 750 m kanalizácie a vrátane kanalizačných odbočiek. Práce  boli ukončené 

v mesiaci november. Aj takýmto spôsobom by som sa chcel poďakovať všetkým dotknutým obyvateľom za pochopenie, 

ústretovosť a trpezlivosť počas doby výstavby a zároveň aj do času, dokedy sa nepodarí prístupové komunikácie uviesť 

do pôvodného stavu. Po skolaudovaní tohto úseku sa v jarných mesiacoch 2020 bude môcť napojiť cca 100 obyvateľov, 

čo v značnej miere prispeje k skvalitneniu života a životného prostredia v danej lokalite. 

 
                                                                                                                            Ing. Peter Šujak, starosta 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ekologické vykurovanie máme už aj v základnej škole 

Po viacerých komplikáciách v rámci administrovania projektu „Rekonštrukcia kotolne na biomasu v 

ZŠ Dolná Mariková“ sa nám podarilo v mesiaci október zahájiť samotné rekonštrukčné práce v 

kotolni. Technický stav kotolne bol už absolútne nevyhovujúci a preto nebolo možné čakať na 

ukončenie vykurovacej sezóny. Som veľmi rád, že sa nám spoločne s dodávateľskou firmou, 

vedením základnej školy a s pochopením žiakov a ich rodičov podarilo zvládnuť toto náročné 

obdobie rekonštrukcie. ZŠ bola posledným objektom vo vlastníctve obce, kde sa kúrilo zložito a 

nešetrne k životnému prostrediu. Verím, že týmto projektom, prechodom na palivo z obnoviteľných 

zdrojov,  vo veľkej miere prispejeme k skvalitneniu samotného výchovno-vzdelávacieho procesu v 

našej základnej škole, ku komfortnejšiemu využívaniu celého objektu a v nemalej miere k 

skvalitneniu životného prostredia v našej obci. Rekonštrukčné práce prevádzala firma Ohrievacia 

technika s.r.o. Staškov. Celkové rozpočtované náklady projektu boli 361 930,20 € z toho nenávratný 

finančný príspevok 343 833,69 €. Samotný projekt okrem výmeny zdroja tepla a celej technológie 

kotolne zahŕňa a prepojenie jednotlivých objektov novým rozvodom, nakoľko budovy boli doteraz 

prepojené teplovodným kanálom vedúcim popod ihrisko, čo bolo absolútne nevyhovujúce 

a v havarijnom stave. Skutočné náklady bude možné vyčísliť až po ukončení celého projektu, 

nakoľko verejným obstarávaním sa cena hlavných aktivít znížila, avšak v oprávnených nákladoch 

nie sú napríklad náklady na projektovú dokumentáciu, externý manažment, verejné obstarávanie, 

prípadne práce, ktoré sme sa spoločne s vedením školy rozhodli v rámci projektu ešte doplniť a 

zrealizovať.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

     Kalendár    

   na rok 2020 

Naša obec v minulos- 

ti vydala  už   viacero 

kalendárov vlastných 

alebo  v spolupráci  s  

inými partnermi.  

Pre rok 2020 sme pre 

Vás pripravili krásny 

závesný      kalendár,  

v   ktorom     nájdete 

fotografíe   z     obce,  

prírody a kostola. 

Kalendár   si  môžete 

zakúpiť na Obecnom 

úrade.                                 

 

 

 

 
Tak ako starý rok 2019 padá, 

nech do Vášho srdiečka šťastie sadá. 
Zabudnite na bolesť a starosti 

a prežite ďalší rok v zdraví a radosti. 
 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rozumne produkovať a likvidovať odpad sa oplatí 

V každom jednom vydaní Marikovského   spravodaja sa podrobne zaoberáme problematikou odpadového hospodárstva v 

našej obci. Obyvateľov neustále nabádame a upozorňujeme na dôslednú separáciu odpadu, maximálne plnenie vriec na 

plasty a smetných nádob. Zároveň zdôrazňujeme, že je potrebné dávať vyvážať iba skutočne stopercentne naplnené 

nádoby, nakoľko cena za odpad zahŕňa aj manipuláciu s popolnicou resp. vrecom s komunálnym odpadom. To znamená, 

že keď domácnosť vyloží na vývoz nedoplnenú popolnicu a priloží ku nej ešte aj vrece, zberová spoločnosť účtuje 

manipuláciu dvakrát. Momentálne je manipulačný poplatok 1,04 €/ks. Takže argumenty typu „ja si za smeti platím a 

vyviesť si dám ako chcem“ skutočne neobstojí. Tak ako sme už opakovane v minulosti upozorňovali,  zvyšujúce sa 

náklady za likvidáciu odpadu sa budú musieť prejaviť  aj vo výške poplatkov. Aj ďalšie legislatívne zmeny zo strany štátu, 

kedy bolo schválené postupné zvyšovanie sadzieb za uloženie odpadu na základe vyseparovaného množstva odpadu, kde 

sú dávané do pomeru percentá s vyseparovanými tonami, čo určite nie je správne, prispeli k už spomínaným narastajúcim 

nákladom na likvidáciu komunálneho odpadu. Štát by mal skôr legislatívne podporovať výrobu a používanie vratných 

obalov a tak obmedzovať nekontrolovanú  produkciu odpadov. Z toho dôvodu poslanci obecného zastupiteľstva museli 

prehodnotiť navýšenie nákladov za posledné obdobia. Na základe finančných výstupov  boli Doplnkom č. 2/2019 k VZN 

č. 1/2016 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady schválené nové 

poplatky za vývoz, likvidáciu a uloženie komunálneho odpadu. Pre rok 2020 to bude 0,0683 € na osobu a deň, čo 

v prepočte znamená 25,- € na osobu a rok, pričom občania s trvalým pobytom v obci budú mať zľavu 5,- €. V spolupráci 

so zberovou spoločnosťou by sme chceli v priebehu budúceho roka postupne zisťovať a zabezpečovať podklady pre 

zavedenie množstvového zberu. Táto forma zberu v minulosti v našej obci fungovala. Keďže tento spôsob bol v regióne 

málo používaný,  jeho  zabezpečovanie zo strany obce bolo pomerne náročné a hlavne zo strany obyvateľov v mnohých 

prípadoch nepochopené a nedocenené. Čas a prístup občanov nám ale ukazuje, že  sa musíme spoločne pokúsiť o znovu 

zavedenie spravodlivejšieho množstvového zberu.  Nakoľko pri súčasnom spôsobe zberu je vývoz odpadu z jednotlivých 

domácností anonymný a je úplne bežné, že domácnosť s dvoma či troma členmi vyvezie v priebehu roku oveľa viac 

smetných nádob ako domácnosť s piatimi či šiestimi členmi. Takže v priebehu roku začneme situáciu monitorovať 

a uvidíme, či sa nám do budúcnosti podarí zabezpečiť zber a vývoz tak, aby čo najviac obyvateľov, tých ktorí to s 

nakladaním odpadov myslia seriózne, bolo spokojných. Samozrejme s vierou, že odpad nezačne končiť na čiernych 

skládkach tak, ako tomu bývalo aj v minulosti. V prípade, že niektoré domácnosti majú nárazovo zvýšené množstvo 

odpadu, majú možnosť prenajať si veľkokapacitný, prípadne 1100 l kontajner a za primeraný poplatok si tak situáciu 

vyriešiť. Práve toto riešenie nahrádza zberný dvor, ktorý by tiež nemohol slúžiť ako hromadná skládka odpadu.  Nie je 

predsa možné, aby ľudia likvidáciu odpadu vznikajúceho pri rozsiahlej rekonštrukcii rodinných domov chceli mať 

zaplatenú v rámci bežného ročného poplatku. A čo je ešte smutnejšie, že tento odpad často končí v kontajneroch pri 

cintoríne. Za takýchto ľudí to potom zaplatíme všetci spoločne. 

 

Do uzávierky novín nám vývozná spoločnosť nepotvrdila termíny vývozov plastov v r. 2020. Túto 

informáciu zverejníme vo vývesných skrinkách a na internetovej stránke obce. 

 
 

 

                                                                                                                           

           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                         

     Pokračujeme v rekonštrukcii ciest 

Aj pri zostavovaní tohoročného rozpočtu poslanci obecného 

zastupiteľstva okrem iného pamätali na potrebu v pokračovaní 

rekonštrukcií miestnych komunikácií. Tak ako po iné roky, aj teraz na 

výber konkrétnej lokality a úseku komunikácie malo vplyv viacero 

faktorov : technický stav povrchu, frekventovanosť či stav  inžinierskych 

sietí. Tento rok prišiel rad na cestu od predajne Koruna smerom ku 

zdravotnému stredisku a ulicu pod Hôrkou. No a keďže postupne 

rekonštruujeme aj zdravotné stredisko poslanci rozhodli aj o 

vyasfaltovaní celého parkoviska v jeho okolí. Pred samotnou pokládkou 

asfaltobetónu a podkladných vrstiev bolo zrealizované prekrytie časti 

potoka a rozšírenie celého vstupu, čo zabezpečí lepšie a bezpečnejšie 

dopravné napojenie areálu zdravotného strediska na štátnu komunikáciu. 
Rozpočtové náklady vo výške 82.323,73 € boli v plnej výške hradené z 

vlastného rozpočtu obce. 

Nakoľko sa v posledných  dňoch  podarilo  SSE-D dokončiť  projekt  

                                                                                       zahustenia        NN  

                                                                                        siete v centre obce  

                                                                                        veríme,  že  v  bu- 

                                                                                        dúcom   roku  sa 

                                                                                        nám  podarí zrea-             

                                                                                        lizovať  aj  dlho- 

                                                                                        dobo   odkladanú 

                                                                                        rekonštrukciu    

                                                                                        cesty  od maters- 

                                                                                        kej    školy     po 

                                                                                        Kobárovce. 
 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
       

Všetkým   jubilantom v 2. polroku  srdečne  blahože láme  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kultúrne okienko 
 

                                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                    

             

                                                                               

                                                            

 

 

 

 

 

 

 

85 rokov 
Martikánová Bernardína    
 
80 rokov 
Melicherík Ján 
Mištíková Helena 
Palík Anton 
 
75 rokov 
Adamčík Anton 
Opoldíková Irena 
Zábojník Jozef 
 
70 rokov 
Britvík Jozef 
Fico Jozef 
Ficová Magdaléna 
Gacho Emil, Ing. 
Jarošincová Ľudmila 
Kaniaková Jozefa 
Repíková Anna 

Zemančíková Mária 

Najstarší občania 
Hamárová Jozefína 93 rokov 
Pizúrová Emília       92 rokov 
Belásová Anna        91 rokov 
 
65 rokov 
Čičman Ján, Ing. 
Dráček František 
Duník Štefan 
Jenčíková Ľubica 
Lokšíková Oľga 
Melicherík Stanislav 
Melicheríková Mária 
 
60 rokov 
Cibulčík Jozef 
Brindžáková Lýdia 
Húdek Ľubomír 
Chválová Eva 
Kožúrik Stanislav 
Lokšenincová Ľudmila 

Macúchová Oľga 

                  Olympiáda seniorov 

 

  

 



 

 

 

 

 

 

 

  

                                                                                                    „Vráťme harmonike život“    
                                                                                                        to je prehliadka folklóru – hudby a spevu   

                                                                                                         v podaní ľudových umelcov z rôznych kútov Slovenska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

Posedenie  s občanmi  vo veku 70 rokov a viac sa uskutočnilo  
pri príležitosti Mesiaca úcty k starším. Na tejto milej  slávnosti  
si  chceme   každoročne   uctiť   všetkých     našich   spoluob- 
čanov,  ktorí  odviedli kus dobrej práce pre rodinu, našu obec,                                                                                                                                                                
pre spoločnosť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


